

Referat fra møde i Gl. Rye Menighedsråd d. 19. marts 2024 kl. 17.00-20.00

Mødet afholdes i Sankt Søren's Hus.

Deltagere: Iben, Henrik O, Henrik W, Tove O, Jesper B, Torben O, Anne, Michelle

Afbud: Inge

| | Dagsorden: | Orientering (o) / Drøftelse (d) / Beslutning (b) | | Referat: | Ansv. |
|-------|--|--|--------|---|---|
| 24/24 | Godkendelse af referat og dagsorden | (b) | 5 min | Referat og dagsorden blev godkendt. | |
| 25/24 | Kirkevæрге | | 15 min | | |
| | - Opfølgning på punkter fra foregående referat | | | <p>Flere af de tidligere drøftede punkter afventer stadig bedre vejr, andre opgaver er igangsat eller udført.</p> <p>De seneste strømafbrydelser i sognehuset hidrører fejl i styring til ventilationsanlægget. Elektriker fra Ry El kommer i denne uge (uge 12) og udbedrer fejlen.</p> <p>Lygtestandere ved sognehusets parkeringsplads er repareret. Der indkøbes reservedele – nye låg og gummipakninger til de ødelagte lamper, så de fremover kan holdes tætte.</p> <p>Stormskaderne er drøftet med Forsikringsenheden. To skader er anmeldt (kviste og rygningsten). Skaderne er accepteret, og vi skal nu indhente tilbud på de nødvendige reparationer.</p> <p>Hvid afmærkning på granit trinnet mellem våbenhus og skib opfriskes med gulvmaling af Jesper C.</p> | <p>Jesper C</p> <p>Jesper C</p> <p>Torben</p> <p>Jesper C</p> |

| | | | | | |
|--------------|--|--|--------|--|---|
| | | | | <p>Der skal graves (styret underboring) ny fiber ind til Telias antenner i kirketårnet (der er monteret under taget). MR skal ansøge stiftet om begrundet tilladelse, selv om det er teleselskabet som ønsker arbejdet udført. Nationalmuseet anbefaler, at MR ansætter en erfaren kirkearkitekt til arbejdet. Iben anbefaler, at vi tager fat i en af stiftets jurister med henblik på rådgivning omkring tolkning af lejekontrakten med leverandøren TT og forsikringsforhold – inden der gøres yderligere i sagen.</p> <p>Kirkesyn aftales til den 17. april kl. 15.00 til 18.00. Torben og Jesper C forbereder synet.</p> <p>Præstegården - der er konstateret fugt på badeværelset (vinduesramme og brusenicke). Det bør undersøges, om det kan være skimmelsvamp, hvilket der er en historik med. Henrik O tjekker, om den tidligere rådgiver (arkitekt Peder Gram, Ebsen & Gram, Aarhus) stadig er aktiv. Alternativt taler han med provstiet om anden kontakt.</p> <p>Erik Maass udfører endelig indstilling af varme/termostater i kirken i uge ca. 13 efter aftale med Jesper C. Om nødvendigt arbejdes der videre med en løsning med el varmetæpper eller lignende i koret i forbindelse med babysalmesang.</p> | <p>Henrik O</p> <p>Henrik O</p> <p>Jesper C</p> <p>Henrik W</p> |
| 26/24 | Forberedelse af valg til menighedsrådet 2024 | | 30 min | <p>Omtale af valget, 2 sider i Aktuelt. Plakat sat op. Punkt om valget på hjemmeside. Mere digital kommunikation kommer nu. 14. maj (orienteringsmøde) og 17. september (valgforsamling).</p> | |

| | | | | | |
|--------------|--|---------|--------|--|------------------------------|
| | | | | <p>PR udvalget mødes den 9. april kl. 16.30 (inden MR mødet kl. 19.00). Der skal laves en køreplan for markedsføringen.</p> <p>Henrik W og Henrik O samarbejder om notat til Michelle om tekster som input til markedsføringen indtil den 9. april.</p> | <p>Henrik W Henrik O</p> |
| 27/24 | Orientering fra formand | (o) | 10 min | <p>Fortsat udfordringer med regnskabskontoret. Der er dog gode drøftelser i gang om løsninger.</p> <p>Henrik O og Tove har været til møde i provstiet - provstiudvalget mødes i år med menighedsrådene enkeltvis som formøde til budgetproces og fordeling af midler (bench marking / cloud projekt).</p> <p>Aktiviteterne i vores sogn blev også drøftet og godt modtaget hos provstiudvalget. Vi har ret store opgaver / projekter hos os, men vi har fin opbakning fra udvalget, så vi kan fortsat indsende diverse ønsker om økonomi.</p> <p>Henrik O har modtaget forespørgsel om udlån af sognehuset (til Peter Jøhnk). Det blev vedtaget.</p> | |
| | - | | | | |
| 28/24 | Orientering fra kasserer | | 20 min | Regnskab 2023 er fortsat ikke klar. | |
| | - Regnskabsinstruks | (o)/(b) | | | |
| | (udkast findes under dagsorden fra 240118) | | | Udkast af 18. januar 2024 blev vedtaget. | |
| 29/24 | Orientering fra sognepræsten | | | | |

| | | | | |
|--------------|-------------------------------|-------------|--------|---|
| | - | (o)/(d)/(b) | 20 min | <p>Vi har fået bevilling fra forkyndelsespuljen til at afprøve børneteater f.eks. med gruppen Refleksion (budget 12.000 kr).</p> <p>0. klasse har været på besøg i kirken (v. Hanne Marie om påske).</p> <p>Påsegudstjeneste se kalender. Violinist Clara Richter-Bæk medvirker Langfredag.</p> <p>Kuldebro i præstegården. Iben har kontaktet Mester Molbo. Der skal laves en ny dør mellem stuerne. Der indhentes pris. Provstiet har bevilget i forbindelse med renoveringen (skimmelsvamp).</p> |
| 30/24 | Orientering fra kontaktperson | | 15 min | |
| | - Praktikant | | | Aftalt med Jesper C, at virksomhedspraktikanter nu kan starte op. Jesper og gravermedhjælper Annette F planlægger praktikken. |
| 31/24 | Personalerepræsentant | | | |
| | - Punkter til orientering | | | Nye medarbejdere har fået en lille gave (fra menighedsrådet). Beløbsgrænse 250 kr. MR vedtager proceduren. Henrik W opdaterer vores gaveinstruks. |
| 32/24 | Øvrige punkter | | | Intet. |
| | - | | | |
| 33/24 | Evt. lukket punkt | | | Intet. |
| | - | | | |

Referent Annette Krogsøe